
Co je svátost smíření 
   Je jasné, že kněží nejsou zázračné bytosti, které znají odpovědi na všechny 
otázky. Ve svaté zpovědi (svátosti smíření) jde ale o něco jiného. Především je zde 
nabízeno zvláštní občerstvení, jinde nedosažitelné. Prostým slovem kněze se zde 
rozpouštějí kořeny zla a smutku, které ohrožují náš život. Odpuštění hříchů je 
něco, co může unikat našim pocitům, co ale přesto může zcela nečekaně postupně 
nasměrovat náš život směrem k radosti. Obyčejné vyznání chyb, prostá lítost                  
a obyčejný kněz mohou otevřít cestu k „nevýslovné radosti“. 
   Snad každý hledá odpovědi na určité problémy, které jeho život znejisťují. Jak 
může v tomto hledání pomoci kněz? Je zjištěno, že i ten největší odborník na 
duchovní život je obvykle bezradný, má-li poradit sám sobě. Potřebujeme slyšet 
názor druhého člověka. U kněze je jisté, že si naše problémy nechá pro sebe, že 
nám poradí z pohledu hlubšího než je světská psychologie a že je pravděpodobně 
v řešení podobných otázek zkušenější než jiní lidé. 
   Svatá zpověď je zkrátka „svátost smíření“. Otvírá nás Bohu, který je štěstím 
našeho života a upravuje náš postoj k němu i k lidem.     

 

Kající procesí 
   Prvním vrcholem lidových misií je kající procesí. V Zálesí 
bude ve středu 21. 9. cca v 18.00 po mši svaté. Bývá zvykem, že 
při lidových misiích se mají lidé zamyslet nad tím, co kazí 
kvalitu jejich života. To, co se na první pohled může zdát jako 
nejhorší, nemusí být zlé. Skutečným zlem jsou hříchy – např. 
nenávist, neodpuštění, msta, nedodržení slibu, zanedbávání vztahu k nejbližším, 
narušování rodinného pokoje, neláska mezi lidmi, sobectví a chamtivost, která 
někdy jde až za hrob. Ve výčtu těchto a podobných hříchů bychom mohli ještě dál 
pokračovat. Každý z nás už byl určitě některou z těchto hrozných skutečností 
zasažen. Po pravdě jistě musíme přiznat, že i my jsme svými hříchy přispěli 
k šíření zla ve světě. Rostoucí zlo přináší své „ovoce“. Kde se člověk vědomě 
nezřekne zla, nezaujme postoj kajícnosti a nesnaží se odčinit to, co způsobil, tam 
se zlo stále rozrůstá. Při lidových misiích by se aspoň někteří měli vědomě 
rozhodnout, že přetnou tento řetězec zla a znovu vezmou věci za správný konec. 
   Při kajícím procesí půjdeme od kostela průvodem ke kříži a budeme u něj 
odprošovat za hříchy, které se udály v Zálesí. Budeme odprošovat jménem svým          
i jménem těch, kteří už nejsou mezi živými, anebo se z různých důvodů průvodu 
nezúčastní. I oni přispěli svým podílem a svým hříchem. Nastávající šero 
znázorňuje tmu hříchu, která se vkrádá do tohoto světa. Přineste si s sebou, 
prosím, svíce a pochodně. Během cesty se budou zpívat starobylé kající žalmy 
z Bible. 

 o.  Milan Plíšek 
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Misie zdaleka nejsou jen záležitostí Afriky… Je to šíření víry, 
které je tolik potřebné i v naší zemi! Víra a její prohloubení je 
důležitá v životě každého z nás. Dejme do pořádku svůj život! 
Bez víry, bez Boha je i milionář chudákem… 


